

Agriculture, Fisheries and Conservation Department





香港生物多樣性節2015 - 「愛・識 自然」 Hong Kong Biodiversity Festival 2015 - Cherish Nature

生物多樣性公眾講座 (二) Biodiversity Public Lecture (II)

日期 Date: 20/9/2015 (星期日 Sun)

時間 **Time**: 14:30 – 15:30

地點 Venue: 林邊生物多樣性自然教育中心多用途會議室

Multi-function Conference Room, Woodside Biodiversity Education Centre

語言 粵語 (不設翻譯)

Language: Cantonese (Translation not provided)

費用 Fee: 費用全免

Free for participation

報名方法 公眾人士可到香港生物多樣性節網頁(www.afcd.gov.hk/hkbf) 登記留位,大會

Registration 亦會預留部分座位讓市民即場入座,先到先得。

Method: Audience can reserve seats through the Hong Kong Biodiversity Festival

website (www.afcd.gov.hk/hkbf), or be admitted on-site on a first-come-first-

served basis.

截止報名日期 16/9/2015 (星期三 Wed)

Deadline for

Registration:

講題及講者 題目 (一): 生態攝影的技巧與樂趣

Title & 生態協會總監 蘇毅雄先生

Speaker:

題目(二): 藥用植物的傳統利用 胡秀英植物標本館館長 劉大偉博士

Topic (1): Technique and Fun of Wildlife Photography

Mr. Samson SO

Director, Eco Institute Ltd

Topic (2): Traditional Use of Medicinal Plants

Dr. LAU Tai-wai, David

Curator, Shiu-Ying Hu Herbarium

講座重點 Highlights of the Lecture:

題目(一):生態攝影的技巧與樂趣

攝影可以記錄香港的自然生態及生物多樣性,亦見<mark>證香港在自然科學彌足珍貴的發現,保存了重要</mark>的歷史記錄。在都市化及自然生境改變的年代,自然愛好者及攝影師可以用其攝影作品,分享自然之樂,提高大眾的保育意識。

Topic (1): Technique and Fun of Wildlife Photography

Nature photography is a good way to portrait and share the rich biodiversity of Hong Kong, as well as providing historical records in the ever-changing habitat and landscape. Photographer and nature lover can share their works and inspire the others to treasure the wonders of nature.

題目(二): 藥用植物的傳統利用

藥用植物在自然界包羅萬有,在中醫、印醫及藏醫系統中更有意想不到的效能,我們理應珍惜及持續差用這些寶貴的資源。

Topic (2): Traditional Use of Medicinal Plants

Being a significant part of our biodiversity, medicinal plants can be used for various mysterious applications especially in traditional Chinese medicine, Ayurveda and Tibetan medicine. Wise use of the treasured resources will help in sustainability.